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Budapest Főváros X. kerület Kőbánya i ö nkormányzat 
Képviselő-testülete 

BUDAPEST FŐVÁROS X. KERÜLET KŐBÁNYAI ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

KÖZREND-ÉS ÁLLATVÉDELMI BIZOTTSÁGA 

JEGYZŐKÖNYV 

Készült a Közrend- és Állatvédelmi Bizottság 2022. február 16-án a Budapest Főváros X. kerület 
Kőbányai Polgármesteri Hivatal hivatalos helyiségében (Budapest X., Szent László tér 29. II. em. 
200.) megtartott ülésén. 

Az ülés kezdetének időpontja: 8.30 óra 

A jelenléti ív alapján jelen vannak: 
Stemler Diána bizottsági elnök 
Bakos Bernadett, Kovács Róbert, Marksteinné Molnár Julianna, dr. Mátrai Gábor, a Bizottság 
képviselő tagjaC 
Hódi Richárd, Irmalós Bence, Vincze Sándor, a Bizottság nem képviselő tagjai. 

Tanácskozási joggal jelen vannak: 
Dr. Szabó Krisztián 
Hegedűs Károly 
Mustó Géza Zoltán 
Weeber Tibor 
Ehrenberger Krisztina 
Kálmánné Szabó Judit 

Dr. Erdei Katalin Judit 
Dr. Nagy Jolán 

jegyző 

aljegyző 

alpolgármester 
alpolgármester 
a Humánszolgáltatási Főosztály vezetője 
a Humánszolgáltatási Főosztály Köznevelési és Civil
kapcsolati Osztály vezetője 
a Jegyzői Főosztály Jogi Osztály részéről 
a Jegyzői Főosztály Jogi Osztály részéről 

Az ülést vezeti: Stemler Diána bizottsági elnök A Bizottság 8 fővel határozatképes. 

Elnök: Jó reggelt kívánok mindenkinek. Szeretettel üdvözlöm a Bizottság megjelent tagjait, Jegyző 
urat, illetve a hivatal munkatársait. Megnyitom a Közrend- és Állatvédelmi Bizottság ülését. Kérek 
mindenkit, hogy jelentkezzen be a szavazógépbe, aki még nem tette meg, illetve majd írja alá a 
jelenléti ívet. A Bizottság 8 fővel - hiá.nyzók nélkül - határozatképes, a jegyzőkönyvet Mészárosné 
Margittay Katalin vezeti. Az ülésről pedig hangfelvétel fog készülni. Azt szeretném kérdezni, hogy 
van-e bárkinek hozzászólása, kérdése a napirendhez? Amennyiben nincsen, akkor szeretném 
kérnC hogy fogadjuk el. Indítja a szavazást. 

A Közrend- és Állatvédelmi Bizottság 8 igen, egyhangú szavazattal az alábbiak szerint fogadja el 
napirendjét [4/2022. (II. 16.)]: 

1. A Kőbányai Polgárőr Egyesülettel kötendő együttműködési megállapodás (78. számú 
előterjesztés) 

Előterjesztő: Mustó Géza Zoltán alpolgármester 
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2. A Kőbánya Tűzvédelméért Közalapítvány 2021. évi támogatásának elszámolása (54. számú 
előterjesztés) 
Előterjesztő: Mustó Géza Zoltán alpolgármester 

Elnök: Köszönöm szépen, megállapítom, hogy 8 egyhangú szavazattal elfogadtuk a napirendi 
pontunkat. 

1. napirendi pont: 
A Kőbányai Polgárőr Egyesülettel kötendő együttműködési megállapodás 

Előterjesztő: Mustó Géza Zoltán alpolgármester 

Elnök: Ezzel szeretném megnyitni a Kőbányai Polgárőr Egyesülettel kötendő együttműködési 
megállapodás című, 78. számú előterjesztésünket, aminek előterjesztője Mustó Géza Zoltán 
alpolgármester úr. Van-e bárkinek kérdése, hozzászólása ehhez a napirendi ponthoz? Úgy 
gondolom, hogy a múlthavi beszámolójuk alapján megérdemlik, hogy megkössük újra az 
együttműködési megállapodást. Akkor kérem szépen, hogy szavazzunk erről. {Indítja a szavazást.) 

A Közrend- és Állatvédelmi Bizottság 8 igen, egyhangú szavazattal a Kőbányai Polgárőr 
Egyesülettel kötendő együttműködési megállapodásról szóló 78. számú előterjesztést támogatja 
[5/2022. (II. 16.)]. 

Elnök: Köszönöm szépen, megállapítom, hogy 8 igen szavazattal elfogadtuk, és megkötjük majd a 
megállapodást, és ezzel a napirendi pontot lezárom. 

2. napirendi pont: 
A Kőbánya Tűzvédelméért Közalapítvány 2021. évi támogatásának elszámolása 

Előterjesztő: Mustó Géza Zoltán alpolgármester 

Elnök: Megnyitom a 2. számú (napirendi pontot), ami a Kőbánya Tűzvédelméért Közalapítvány 
2021. évi támogatásának elszámolása, illetve van benne egy beszámoló rész is, ez az 54. számú 
előterjesztés, az elterjesztője pedig Mustó Géza Zoltán alpolgármester, és megadom a szót 
Marksteinné Molnár Julianna képviselőtársamnak. 

Marksteinné Molnár Julianna: Köszönöm szépen, úgy éreztem, hogy egy kis beszámolóval is 
tartozom a Bizottságnak, ugyan egy rövid szakmai beszámolót tartalmaz az anyag, ezt szeretném 
néhány gondolattal kiegészíteni. Egy kicsit visszatekinteni, nemcsak a 2021-es évre, hiszen picit 
rendhagyónak is mondhatnám ezt az évet. Több olyan programot nem tudtunk megvalósítani, amit 
minden évbe korábban meg tudtunk tenni, a pandémia egy kicsit bekavart a rendszeres 
programjainknak, illetve néhány programot úgy valósítottunk meg, ami egy picit eltérő volt a 
korábbiakhoz képest, akár az időjárás, akár pedig a járványügyi helyzet miatt. Több mint 5 éve 
vettem át a kuratóriumi elnökséget, bár a közalapítvány tevékenységét alapítása óta figyelemmel 
kísértem. Talán néhányan tudjátok, hogy a '92-93-as időszakban alakult, alakította meg a 
képviselő-testület ezt a közalapítványt, hiszen rendkívül fontos Kőbányán az iparterület és a 
lakóövezet békés egymás mellett élése miatt, hogy egy ilyen prevenciós programmal foglalkozó 
szervezet is működjön . Ezt a célkitűzést vittük tovább, és az elmúlt 5 évben a prevenciós 
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feladatokra helyeztük elsődlegesen a hangsúlyt. A TÉR_KÖZ projekt keretén belül Újhegyen, többek 
között Újhegyen is tartottunk olyan interaktív előadássorozatot, ami egyrészt a gyerekeknek szólt, 
másrészt a felnőtteknek, harmadsorban pedig az időseknek. Az interaktivitás nagyon fontos, mert 
így sokkal könnyebben be lehet vonni az embereket a megelőzés gondolatába. Ezt a szellemiséget 
vittük tovább az évek folyamán a programjaink során, a megjelent füzetbe szintén ezeket az 
ismereteket próbáltuk meg közölni. Ez nagy siker volt, két kiadást is megélt. Próbáltam keresni 
belőle példányt, hogy ezt be tudjam mutatni, de sajnos nem maradt belőle egy se. Úgy gondolom, 
hogy ezt érdemes folytatni. Gondolok arra, hogy egy ilyen kiadványt ismét kell csinálnunk, hiszen 
nagyon sokan nem internetről tájékozódnak, hanem még mindig a nyomtatott anyagból. Másik 
ilyen hagyományteremtő programunk volt a „Nyitott szertár" - ezt sajnos az utóbbi két évben nem 
tudtuk megvalósítani. A Tűzoltóságon szerveztünk családoknak programot, ahol konkrétan meg 
tudtak ismerkedni a mindennapi teendőkkel, magával a tűzoltók munkájával. 
Hagyományteremtőnek szántuk a tűzoltók elismerését. Rendkívül fontosnak tartom, hogy az ő 
munkájukat méltóképpen elismerjük, és Kőbányának bemutassuk. Kőbánya kiváló tűzoltója, az Év 
tűzoltója elismerés 2017 óta létezik, amit a közalapítvány alapított. Másik ilyen hagyományteremtő 
programunk a gyermekek, a tűzoltógyermekek támogatása, ezzel azt szeretnék, ha a tűzoltók 
erősebben kötődnének Kőbányához, hogy aki idejött dolgozni, az hosszú távon akarjon is itt 
maradni. Másik nagyon fontos program, ami sajnos nem tudott megvalósulni, az „Ifjúsági 
Katasztrófavédelmi verseny". Ez az utóbbi két évben nem volt, pedig ezt én kiemelt területnek 
tartom, hogy a gyermekek részt vegyenek ezeken a programokon. A fiatalok nagyon nagy tudásról 
tudtak számot adni ezen a már nemzetközivé terebélyesedett Katasztrófavédelmi versenyen. Ezt a 
kerületi cégek is kiemelten támogatták, és remélem, hogy ha idén nem is, de jövőre meg fogjuk 
tudni tartani ezt a programot. Rendszeresen részt veszünk a „Rendvédelmi napok" -on, itt 
önkéntesek segítik a munkát, és elsősorban a tűzoltókra tudunk támaszkodni, akiknek szintén a 
bemutató programjait támogatjuk. A gyerekek körében a habparty-nak nagyon nagy sikere van. 
Konkrétan a tűzoltás hogyan zajlik egy kicsit, hogy a habtól ne idegenkedjenek, ez természetesen 
party-habból készült hab, amit a gyerekek használnak ilyen rendezvényeken, tehát ez az 
egészségre nem ártalmas. A füstsátor szintén népszerű, egész kisgyerekek is megpróbálják, 
megnézik, hogy hogyan is kell egy adott helyzetben helyt állni, vagy menekülni a füst elől. 

Iparkodunk minden korosztály számára olyan programot nyújtani, ami az életkori sajátosságainak 
megfelelő módon mutatja be ezt a nagyon fontos területet. Az idei évben szeretnénk folytatni 
ezeket a hagyományokat, és megpróbálunk új dolgokat is kitalálni. A közalapítvány a pandémia 
ideje alatt nem tétlenkedett, más területre helyezte a hangsúlyt, hiszen közösségi programokat 
nem tudtunk tartani, viszont a tűzoltók munkafeltételeit iparkodtunk javítani. Ennek egyik fontos 
része volt a tűzoltólaktanya belső felújítása, korszerű gépekkel való ellátása. Egyáltalán nem 
mindegy, hogy milyen feltételek között végzik a munkájukat. Azt gondolom, hogy ezen a területen 
is sikerült komoly eredményeket elérni, és ha hozzágondoljuk azt is, hogy márciusban indul a 
tűzoltólaktanya külső felújítása, akkor bátran mondhatom, hogy a kőbányai tűzoltók 

munkafeltételei jelentős javuláson mentek át az utóbbi pár évben. Ez csak közös együtt 
gondolkodással és összefogással, közös támogatással valósulhatott meg, és hát remélem, hogy a 
kerület vállalatai is továbbra is be fognak szállni a folyamatba. A belső bútorzat például a Basch 
támogatásának köszönhető, hiszen korszerű és nagyon remek és szép bútorokat adományoztak a 
tűzoltólaktanyának, néhány konyhagépet is adományoztak. Úgyhogy azt gondolom, hogy ezek az 
apróságok összeadódnak, de a végén, ha most így visszatekintünk az elmúlt S évre, elég látványos 
változást láthatunk a tűzoltóság és tűzoltók életében. Az idei évnek egy újdonsága volt, illetve az 
elmúlt időszaknak, ami még folyamatban van, a szén-monoxid érzékelők a lakosság számára való 
átadása pályázat útján. Elindítottuk ezt a folyamatot, a pályázatok elektronikus úton nagy részt így 
jöttek be, és ezzel elmondhatom, hogy a környezetünk védelméért is elég sokat tettünk, hiszen nem 
papír alapon vártuk a beérkező pályázatokat, hanem elektronikus formában, és döntő többsége 
valóban így is érkezett. Átadásra az Önkormányzat ügyfélszolgálatán került, és kerül sor, mert 
néhányat még most vesznek át, hiszen az utolsó nyolc darabot a héten kezdték meg átadni. Amint 
ez a folyamat lezárul, akkor ennek a beszámolójával is jelentkezni fogok. Erről ezért nem beszélnék 

3 



most bővebben, ez majd egy következő ülés időpontja lesz szerintem, ahol egyrészt 
visszatekintünk az elmúlt időszakra és megtervezzük a következőt is. A bevételek alakulásánál két 
érdekességre hívnám fel a figyelmet, az egyik, ami visszatérő sajnos programunk. Egy elhunyt 
tűzoltóra emlékszünk vissza, akire minden évben megemlékezünk a halála évfordulóján 
szeptember l-jén, gyertyát gyújtunk emlékére, és az ő kórházi kezelését nemcsak fizikailag, hanem 
anyagilag is támogattuk akkor, és reméltük a felgyógyulását, ami sajnos nem következett be. 
Édesanyja kétszázezer forinttal támogatta a közalapítványt, és azt kérte, hogy továbbra is 
gondoljunk a beteg tűzoltókra, illetve ezt kifejezetten a tűzoltók jólétére kérte, hogy fordítsuk. Én 
azt hiszem, hogy azok a programok, amikor a karácsonyi ebédről gondoskodunk, ezek mind 
örömmel vette, és nagy örömmel fogadta, hogy ennyire megbecsüljük a Kőbányán dolgozó 
tűzoltókat. Másik ilyen, kiemelném, apró adomány, ez mintegy kétezer forint, de azt gondolom, 
hogy az ilyen apró adományok is, a sok kicsi sokra megy, ez is színesíti az életét a közalapítványnak. 
Ez azt jelenti, hogy az illető gondolt a tűzoltókra. Bevételek között az 1 %, az adó 1 %-a felajánlások 
látványosan megnőttek egyébként. S évvel ezelőtt ez 3-4 ezer forint körüli összeg volt, most ez már 
a hetvenezret is meghaladja, ami azt jelenti, hogy jóval többen adományozzák az adójuk 1 %-át a 
közalapítványnak. Természetesen a közalapítvány fő bevételi forrása az alapító, tehát az 
Önkormányzat támogatása, emellett különböző programjainkhoz a Kőbányán működő vállalatok 
adománya járul hozzá. Például az Egis, a Richter fő adományozó a különböző programok 
megvalósításakor. Bosch tárgyi adományt adott nekünk, nem pénzbelit, de úgy gondolom, hogy a 
célok eléréséhez teljesen mindegy, hogy ezt pénzben vagy természetben kapjuk meg. Például a 
klímák, amiket beszereltünk a tűzoltólaktanyába, azok között is volt olyan, amit megvásároltunk, 
és volt olyan, amit adományba kaptunk. Tehát ezért sikerült teljesen klímával felszerelni a 
laktanyát. Még egy gondolat, ami a működésről szól. Egy közalapítványnak nemcsak programjai 
vannak, hanem hétköznapjai is. A hétköznapok a közalapítvány működési feltétele, ezt mind a 
Polgármesteri Hivatal munkatársai biztosítják, a mindennapokat, a könyvelést, az adminisztrációs 
tevékenységet. Ez rendkívül fontos, hiszen enélkül szabályszerűen nem is tudna működni. Ha már 
a szabályszerűségnél tartunk, akkor a belső ellenőrzés lefolytatta a vizsgálatot, amiről a jelentést 
mindannyian megismerhettétek. Alapvetően működésbeli problémák én úgy látom, hogy 
különösképpen nem merültek fel. Szabályzókkal kapcsolatban volt néhány probléma, amit a Jogi 
csoport kijavított, hiszen mi nem jogászok vagyunk, nem igazán értünk ehhez, pénzügyekhez a 
pénzügyes igen, de adminisztrációhoz is, de jogi, tehát egy szabályzó elkészítése ez jogi ismereteket 
igényel, ezek a problémák korrigálva lettek, úgyhogy a közalapítvány kuratóriuma elfogadta a 
felülvizsgált szabályzókat, úgyhogy úgy gondolom, hogy most már ez a gond is elhárult. Ezúton is 
szeretném megköszönni mindenkinek a munkáját, aki ebbe részt vett. Lesz még itt teendő én úgy 
érzem, ahhoz, hogy a közalapítvány jól működjön, és ki tudja teljesíteni azokat a programokat, 
amiket szeretne megvalósítani, nagyon jó háttérre lesz szükség. Remélem, hogy ezt majd közös 
bölcsességgel meg fogjuk tudni oldani. Köszönöm, ha kérdés van, akkor szívesen válaszolok. 

Elnök: Nagyon szépen köszönjük a részletes és kimerítő beszámolót. Remélem, hogy lesznek 
olyanok, akik ezt szeretettel el is fogják olvasni a honlapon. Én, hogyha nincs más hozzászólás a 
napirendi ponthoz, akkor azt szeretném kérni, hogy köszönjük meg a közalapítvány munkáját és 
a hivatásosok munkáját azzal, hogy elfogadjuk az elszámolásukat. (Indítja a szavazást.) 

6/2022. (II. 16.) KÁB határozat 
a Kőbánya Tűzvédelméért Közalapítvány 2021. évi támogatásának elszámolásáról 
(8 igen, egyhangú szavazattal) 
Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Közrend- és 
Állatvédelmi Bizottsága a Kőbánya Tűzvédelméért Közalapítvány 2021. évi támogatásának 
elszámolását elfogadja. 
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Elnök: Nagyon szépen köszönöm megállapítom, hogy 8 egyhangú igen szavazattal elfogadtuk, és 
ezzel megállapítom, hogy megtárgyaltuk mai ülésen beterjesztett előterjesztéseket. 
Úgyhogy már csak arra, bocsánat nem gondoltam át, ki nem írt alá nagyon régen. Oké, akkor Bakos 
Bernadett képviselőtársamat kérem majd a jegyzőkönyv aláírására, és köszönöm szépen 
mindenkinek a munkáját, és kellemes szép napot, jó munkát kívánok. A Bizottság ülését 8.51 
órakor bezárja. Viszontlátásra. 

rftem/,t:Ji- fo);d#Wv 
Stemler Diána 

bizottsági elnök 

Törvényességi szempontból ellenjegyzem: 

/i. 1-,L é'---t_ 
Bakos Bernadett 

bizottsági tag 

s 



A jegyzőkönyv mellékletei 

../ meghívó, előterjesztések (elektronikus adathordozón) 

../ jelenléti ív 

../ ülésről készült hangfelvétel (elektronikus adathordozón) 

o határozatok melléklete 

o írásban benyújtott módosító javaslat 

o jegyző törvényességi észrevétele 

o interpelláció 

o titkos és név szerinti szavazásról készült jegyzőkönyv 

o felszólalási jegy 
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BUDAPEST FŐVÁROS X. KERÜLET KŐBÁNYAI ÖNKORMÁNYZAT 

KÉPVISELŐ-TESTÜLET 

KÖZREND- ÉS ÁLLATVÉDELMI BIZOTTSÁG 

Jelenléti ív 

a 2022. február 16-án (szerdán) 8.30 órakor megtartott Közrend- és Állatvédelmi 
Bizottság ülésére 

Bizottsági tagok: 

Stemler Diána elnök 

Bakos Bernadett 

Hódi Richárd 

Irmalós Bence 

Kovács Róbert 

Marksteinné Molnár Julianna 

Dr. Mátrai Gábor 

Vincze Sándor 

Tanácskozási joggal: 

Dr. Szabó Krisztián 

Hegedűs Károly 

D. Kovács Róbert Antal 

Mustó Géza Zoltán 

RadványiGábor 

Somlyódy Csaba 

Weeber Tibor 

Dr. Szüts Korinna 

Dr. Mózer Éva 

Horváth Attila 
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BUDAPEST FŐVÁROS X. KERÜLET KŐBÁNYAI ÖNKORMÁNYZAT 

KÉPVISELŐ-TESTÜLET 

KÖZREND- ÉS ÁLLATVÉDELMI BIZOTTSÁG 

Meghívottak jelenléti íve 

a 2022. január 26-án (szerdán) 8.30 órakor megtartott Közrend- és Állatvédelmi 
Bizottság ülésére 

NÉV INTÉZMÉNY ALÁÍRÁS 


